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ΓΙΩΡΓΟΣ Β. ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ 

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ – ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

 

Τετάρτη, 14 Ιουλίου 2021 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό: Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Σπ. Λιβανό  

 
Θέμα: «Μπροστά σε κίνδυνο οικονομικής καταστροφής οι παραγωγοί 
σιτηρών Βοιωτίας - Ανάγκη άμεσης αποζημίωσης των ζημιών στα σιτηρά από 
τον ΕΛΓΑ»  
 
Κύριε Υπουργέ,  
 
Οι επαναλαμβανόμενες πλέον ζημιές, όπως συνέβη και την τρέχουσα χρονιά από 
ακραία καιρικά φαινόμενα, πλήττουν τους αγρότες οι οποίο ανησυχούν όλο και 
περισσότερο για το εισόδημα τους και την επιβίωσή τους. Αρκούν λίγες ώρες ή ημέρες 
ακραίων καιρικών φαινομένων, αποτέλεσμα πλέον της κλιματικής αλλαγής, όπως ο 
παγετός της άνοιξης και η ξηρασία που ακολούθησε, για να πλήξουν την παραγωγή 
σιτηρών -κόπο μιας ολόκληρης χρονιάς- της Βοιωτίας.  
Οι γεωργοί, χωρίς να είναι οι κύριοι υπαίτιοι του φαινομένου του θερμοκηπίου, 
υφίστανται ήδη από τους πρώτους τις αρνητικές επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής, 
με όλο και συχνότερες και εντονότερες ζημιές στην παραγωγή. Μάλιστα, δεν είναι λίγες 
οι περιπτώσεις που αυτές συμβαίνουν πλέον σε χρονικές περιόδους που δεν 
καλύπτονται από τον υφιστάμενο ασφαλιστικό κανονισμό αποζημιώσεων του ΕΛΓΑ, 
όπως συνέβη φέτος με την γεωργική παραγωγή και ειδικά με την παραγωγή σιτηρών 
στην Βοιωτία, που αποτελεί μια από τις βασικές καλλιέργειες της περιοχής.  
Συγκεκριμένα, λόγω του έντονου ανοιξιάτικου παγετού και της ξηρασίας που 
ακολούθησε μέχρι σήμερα, η παραγωγή σιτηρών από 450 έως 600 κιλά το στρέμμα 
μειώθηκε δραματικά στα 150 με 200 κιλά το στρέμμα, ήτοι σε ποσοστό άνω του 60%. 
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Εάν σε αυτή την ζημιά υπολογιστεί και η μειωμένη τιμή που προσφέρεται στους 
αγοραστές για αυτά τα σιτηρά, η ζημιά στο εισόδημα των σιτοπαραγωγών της Βοιωτίας 
ξεπερνάει το 70%.  
Οι παραγωγοί σιτηρών της Βοιωτίας είναι σε απόγνωση, αφού λόγω μη προσαρμογής 
του κανονισμού του ΕΛΓΑ, ώστε να περιλαμβάνει τις ζημιές από τα ακραία καιρικά 
φαινόμενα της κλιματικής αλλαγής, δεν γνωρίζουν με ποια διαδικασία θα γίνει εκτίμηση 
των αποδεδειγμένων ζημιών στα σιτηρά και πώς θα τους καταβληθεί η αποζημίωση.  
Επειδή, μετά από μια τέτοια διαπιστωμένη από την συγκομιδή ευρύτατα εκτεταμένη 
ζημιά των σιτηρών,  είναι αναγκαία και επιβεβλημένη η μέριμνα της Πολιτείας 
ενίσχυσης τούτων ως πληγέντων παραγωγών ώστε να τύχουν μέγιστης προστασίας,  
Επειδή, χωρίς αποζημίωση, οι παραγωγοί της Βοιωτίας είναι αντιμέτωποι με την 
οικονομική καταστροφή και την αδυναμία την επόμενη χρονιά να προμηθευτούν σπόρο 
και εφόδια για την νέα καλλιέργεια,   
Επειδή, η νέα καλλιεργητική περίοδο αρχίζει σε 4-5 μήνες και μέσα σε αυτό το 
διάστημα πρέπει να έχουν γίνει οι εκτιμήσεις και να έχουν καταβληθεί οι αποζημιώσεις, 
Επειδή η τρέχουσα χρονιά – σε συνδυασμό με την υφιστάμενη και συνεχιζόμενη 
πανδημία του κορωνοϊού – επιφύλαξε πολλές ζημιές στην παραγωγή λόγω των 
ασυνήθιστων ακραίων καιρικών φαινομένων και ως τέτοιες πρέπει να αντιμετωπιστούν 
από την Πολιτεία και οι ζημιές των παραγωγών σιτηρών της Βοιωτίας, ως ελάχιστη 
υποχρέωση ίσης μεταχείρισης με άλλα προϊόντα και περιοχές,  
 
Ερωτάσθε κ. Υπουργέ: 
 

1. Πότε θα ξεκινήσει η καταγραφή των ζημιών από τον ΕΛΓΑ και με ποιό τρόπο 
θα εξασφαλιστεί η έγκαιρη καταβολή των αποζημιώσεων για τις προκληθείσες 
πρωτοφανείς ζημιές στην παραγωγή σιτηρών, ώστε με την νέα χρονιά οι 
παραγωγοί σιτηρών της Βοιωτίας να μπορέσουν να καλλιεργήσουν; 

2. Ποιά μέτρα θα ληφθούν σε συνεργασία με το Υπουργείο Οικονομικών για την 
διευκόλυνση και ρύθμιση των οικονομικών υποχρεώσεων των παραγωγών 
σιτηρών Βοιωτίας, καθ’ όσον ένεκα και λόγο της μεγάλης μείωσης του 
εισοδήματος, καθίσταται αδύνατο να ανταποκριθούν προς εκπλήρωση αυτών; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής  

 

Γιώργος Μουλκιώτης  

 




